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Pojďme do toho společně 
– elektronická aukce pro občany
Podobně jako mnohá města a obce v České re-
publice připravilo město Jablonec nad Nisou pro
občany, drobné podnikatele, spolky i jiné sub-
jekty možnost zúčastnit se elektronické aukce
na dodavatele elektrické energie a zemního
plynu.

Elektronická aukce je vlastně výběrové řízení
pořádané tzv. on-line pro velký počet zákazníků
s cílem získat co nejlepší možné ceny. Nesoutěží
tedy jednotliví odběratelé, ale všichni najednou
jako jeden velký balík, o který je větší zájem.
Velký soutěžený objem a on-line průběh výběro-
vého řízení jsou dvěma klíčovými faktory k zís-
kání nejnižší ceny na trhu.

Soutěží se cena silové elektřiny a zemního ply-
nu (bez distribuce, poplatků a regulovaných pla-
teb). Organizátor aukce garantuje minimálně
11 % úsporu ze soutěžených komodit, ale občané
a další subjekty mohou počítat, že z původních
cen elektřiny lze ušetřit 40–60 % a u zemního
plynu 70–80 %. V průměru dosahované úspory
činí 20–30 % a za rok mohou takové úspory či-
nit několik tisíc korun.

Magistrát našeho města připravil spolu s orga-
nizátorem e-aukce takové podmínky pro doda-
vatele energií, které garantují 100% právní i ad-
ministrativní servis bez vícenákladů formou
různých poplatků. Nemusíte se tedy bát výdajů
za registraci a smlouvy, vysokých plateb za tele-
fonní hovory či jinak zpoplatněný infoservis.
Zkrátka využíváme všechny možné nástroje
a způsoby, aby vše probíhalo naprosto transpa-
rentně, dle pravidel, která jsou jasná od samého
počátku.

Aby bylo vše opravdu absolutně transparentní,
dovoluji si tímto oznámit, že váš primátor a jeho
rodina se mezi zájemce hlásí jako první. Pokud
budete potřebovat radu či pomoc mimo oficiální
strukturu e-aukce, jsem vám já i má kancelář
k dispozici.

Pojďme do toho společně, čím víc nás bude,
tím výhodnějších podmínek dosáhneme!

Petr Beitl, primátor

Více informací na letáku uvnitř a na městských
webových stránkách.

Foto Radka Baloghová

Foto Graphis
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Vaše firma patří k nejstarším, jaké byly začátky? 
S rekuperací jsem začal v roce 1973, kdy jsme vyvíje-
li rekuperační výměníky z plastických hmot. V té do-
bě v Evropě takový neexistoval. Mé podnikání byl při-
rozený vývoj mé profese. V roce 1990 jsme začínali
takřka na koleni, s odhodláním a elánem, s montáží
ve sklepě rodinného domku. Poté jsme přešli do pro-
najaté malé dílny a v roce 1996 jsme zrekonstruovali
v ulici Masná objekt, který jsme odkoupili po bývalé
Bižuterii. Budova byla tehdy v havarijním stavu. Po
čtyřech letech byly i tyto prostory pro výrobu nedo-
statečné. Poohlíželi jsme se po další budově a koupili
jsme objekt V Aleji. Ruinu, která zde tehdy stála a by-
la ostudou města, jsme zrekonstruovali a výrobu sem
převedli. Zde jsme se drželi dvanáct let, ale opět na-
staly stejné problémy s nedostatkem prostoru pro vý-
robu i venkovních ploch pro zásobování. 

Rozhodli jste se tedy postavit budovu tzv. na zele-
né louce?
Nejprve jsme hledali vhodný objekt, který bychom vy-
užili, ale v Jablonci takový není, a tak jsme se po dlou-
hých úvahách rozhodli postavit novou budovu, a to
v ulici Čs. armády naproti bývalému LIAZu. Naštěstí
jsme našli pochopení u místních obyvatel.

Co vaše firma vlastně vyrábí?
Zabýváme se vývojem, výrobou a prodejem vzducho-
technických zařízení s rekuperací tepla. To je nosný
obor. K tomu přistupuje i zařízení pro větrání velko-
kuchyní – tzv. digestoře, dále větrací kuchyňské stro-
py, vývoj a výroba tepelných čerpadel, zabýváme se
i vývojem regulačních systémů. V poslední době se
podílíme i na výstavbě energeticky pasivních a pluso-
vých rodinných domů. Jedná se o domky, které jsou
plné naší technologie a realizují se podle našeho kon-
strukčního systému ATREA. Nestavíme je my, ale
zhruba dvanáct firem, které s námi úzce spolupracu-
jí. V ČR patříme mezi špičky pasivních domů, ale
i těch plusových, což jsou domy, vyrábějící více ener-
gie, než samy spotřebují. Na domky jsem velmi hrdý,
zejména na urbanistický komplex, který jsme již v ro-
ce 2006 vybudovali v Koberovech a dodnes nemá kon-
kurenci. Domy zůstanou, jednotky, které vyrábíme, se
časem vymění. 

Hlavním programem jsou, ale rekuperační jednot-
ky, o co ve stručnosti jde?

Bylo mi líto, že teplo, které odchází z domu, se nevy-
užívá. Proto jsme vymysleli rekuperační jednotky,
v nichž odcházející teplo ohřívá vzduch, jenž do do-
mu přichází. V úvodu našeho podnikání jsme dělali
tzv. Radonové programy, kdy jsme odvětrávali budovy
a začali využívat „odpadního tepla“. Tím se nám daři-
lo snižovat energetickou náročnost domů. Zařízení
byla nejprve určena pro větrání a rekuperaci průmy-
slových budov, časem se rozvinula na obytné stavby.
Převážnou část exportujeme do Evropské unie. Jsme
na evropské špici, co se týče vysoké účinnosti rekupe-
račních výměníků, elektronicky řízených ventilátorů
a úrovně řízení. Na mezinárodním trhu se v popředí
držíme 15–16 let, a to o něčem svědčí, protože toto
prostředí je velmi náročné. I proto musíme ročně na
trh přinést 6 až 7 zcela nových vývojových věcí. Máme
své obchodní zástupce a celou řadu zahraničních od-
běratelů. V minulosti jsme jednotky i montovali, ale
od toho jsme postupně upustili. Jsme ryze výrobní firma.

Nemáte zahraniční kapitál, přesto patříte k předním
zaměstnavatelům ve městě. Kolik zaměstnáváte lidí?
V současné době máme 150 zaměstnanců. Je to kádr
nesmírně kvalitních lidí. Zaměstnáváme Jabloneča-
ny, vnímáme, že mají rodiny i to, že za jejich „osud“
neseme zodpovědnost. Někteří lidé říkají, že jsme pří-
liš sociální firma. Ale práce našich lidí si vážíme.
Ačkoli je snadné „zabalit“ firmu a převést výrobní
program jinam, touto cestou jsme jít nechtěli.
Chceme nadále využívat služeb vysoce kvalifikova-
ných lidí. Jsme jablonecká firma s více jak dvacetile-
tou tradicí a v Jablonci chceme zůstat. I proto buduje-
me novou výrobní halu.

Nabídnou nové prostory i nová pracovní místa?
Postupně, jak roste výroba a optimalizují se výrobní
toky, dokážeme zlevnit výrobky, a tím zvýšit jejich
konkurenceschopnost. Tím pádem se předpokládá
další nárůst kvalifikované pracovní síly.

Zmínil jste kvalifikované síly, je dnes problém ta-
kové sehnat?
Ano, máme dvacet inženýrů v managementu firmy,
kteří se zabývají jejím chodem, ale i vývojem. Další
tvoří lidé různých profesí např. obsluha CNC strojů,
elektrikáři, svářeči, montážníci a další. Ti všichni jsou
vysoce kvalifikovaní. U nás nelze bezmyšlenkovitě
vykonávat svoji práci, ale je třeba u ní myslet a vnést
do ní ducha, být všichni vlastně spolutvůrci nových
výrobků a systémů. 

V zasedací síni máte řadu ocenění, je nějaké, kte-
rého si nejvíce vážíte?
Z těch novějších jsem pyšný na úspěch studentů
z ČVUT, s nimiž spolupracujeme na vývojových pro-
jektech. Na základě této spolupráce jsme se podíleli
na tzv. Slunečním domě Air House, který navrhli a vy-
robili tamní studenti. V současné době bude dům po-
staven v Los Angeles v Kalifornii, na prestižní mezi-
národní soutěži Solar Decathlon.

Máte nějaké životní krédo?
Snažím se chovat slušně a vyžaduji totéž od všech
v naší firmě. Slušnost je nutná a v dnešní době jí je
čím dál méně. Přál bych si, aby v celé naší společnos-
ti ubylo sprostoty, vulgarit a zbabělosti. 

Jiří Endler

Petr Morávek
■ Osobnost Jablonecka

Chovám se slušně a totéž vyžaduji v naší firmě
Majitel jablonecké firmy ATREA, s. r. o., Petr Morávek je absolventem průmyslové školy stavební
a Stavební fakulty ČVUT v Praze. Firma ATREA vznikla v roce 1990 jako soukromá firma
Ing. Petra Morávka, CSc., později se transformovala na společnost s ručením omezeným.
Petr Morávek má dlouholeté zkušenosti v mikroklimatu budov a hlavně rekuperace odpadního
tepla. V této oblasti je tvůrcem mnoha autorských osvědčení, patentů a průmyslových vzorů.

■ Krátce

Pietní akt u pomníku
v Tyršových sadech
Slavnostní připomenutí 95. výročí
vzniku samostatného českoslo-
venského státu se uskuteční v pá-
tek 25. října 2013 od 10 hodin
u Památníku obětí 1. světové vál-
ky, v Tyršových sadech za přítom-
nosti představitelů města a dal-
ších hostů.

Celostátní kampaň
sociálních služeb
Jablonec nad Nisou se připojuje
k celostátní kampani, která široké
veřejnosti přibližuje sociální služ-
by. Letošní 5. ročník s mottem:
Stabilita, jistota a bezpečí se koná 
od 7. do 13. října. Město připravilo
doprovodnou výstavu v budově
radnice představující sociální
služby nabízené klientům v Jab-
lonci. 

Výstava bude zahájena 1. října
a potrvá celý měsíc. Jednotliví po-
skytovatelé sociálních služeb chy-
stají 8. a 9. října Dny otevřených
dveří, kdy si mohou zájemci kon-
krétní služby a jejich zázemí pro-
hlédnout. Termíny dní otevřených
dveří najdete na webových strán-
kách www.mestojablonec.cz a též
na www.tyden-socialnich-sluzeb.cz.

Pragováci vyhráli premiérový
turnaj
Jablonečtí házenkáři ve spoluprá-
ci se statutárním městem Jablon-
ce nad Nisou uspořádali turnaj za
účasti družebního města Neugab-
lonz a sousedního Liberce. Pre-
miérové klání, které se konalo
v rámci Projektu Jablonec n. N.
2013, vyhráli domácí muži ELP
Jablonec pod vedením trenéra
Františka Dědečka.

Nábor volejbalistů
Jablonecký volejbalový oddíl TJ
Bižuterie chce navázat na svou
úspěšnou sportovní tradici a prů-
běžně pořádá nábor nových hráčů
a hráček. Tentokrát láká dívky
a chlapce – žáky 2. až 5. tříd.
„Chceme hravou formou sezná-
mit děti se základy volejbalu
a rozvíjet u nich základní pohybo-
vé schopnosti s míčem,“ říká tre-
nér Jaroslav Novák. Nábor se pod
názvem Minivolejbal v barvách
koná každý čtvrtek od 16.30 do
17.30 hodin v Městské sportovní
hale v Jablonci. Informace na tel.
777 052 008.

AC Jablonec láká atlety
Nábor dětí do atletické přípravky
klubu AC Jablonec se koná celo-
ročně, každý den od 16.00 hodin
na stadionu Střelnice. Děti trénují
v samostatných skupinách, popří-
padě společně. Trénink s dětmi se
zaměřuje na všestrannou vícebo-
jařskou přípravu s možností urče-
ní další specializace. Informace
podá trenér Miroslav Rucký 603
809 564.


